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- Numărul de înscrieri 
la studiile de licență 
ale USV a crescut cu 
4% față de 
admiterea de anul 
trecut 

stirisuceava.net 

21.07.23 

- Înscrierile pentru programele de studiu oferite de cele 11 facultăți ale 
Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava (licență – învățământ la zi și 
la distanță, masterat și conversie profesională), care au început pe 10 
iulie 2023, s-au încheiat marți, 18 iulie, atât pentru candidații cetățeni 
români, cât și pentru românii de pretutindeni și cetățenii străini.  

La programele de studiu de licență, forma de învățământ cu frecvență, s-
au înscris 3029 de candidați, cel mai mare număr din ultimul deceniu și 
o creștere procentuală cu peste 4% comparativ cu anul 2022. La rândul 
lor, programele de licență de la forma de învățământ fără frecvență (ID), 
au atras alți 296 de candidați (cu 25% mai mult față de anul 2022). În 
ceea ce privește studiile de masterat, în sesiunea iulie s-au înscris 966 de 
candidați (cu 30% mai mult față de anul 2022). 

Perioada înmatriculărilor va începe vineri, 21 iulie, și va continua până 
pe 27 iulie (fără zilele de sâmbătă și duminică), urmând ca pe 28 iulie să 
fie publicate rezultatele finale. 

Indiferent de poziția pe care o ocupă în clasament, candidatul care se 
înmatriculează are șansa obținerii unui loc bugetat. Acest fapt devine 
posibil deoarece unii dintre candidații plasați pe un loc superior vor opta 
pentru pentru alte programe de studiu din USV, eliberând locul atribuit 
inițial. De asemenea, la anumite programe de studiu, primii 3 studenți 
înmatriculați cu taxă vor primi, pentru primul an de studiu, bursă de 
studiu în valoare egală cu taxa de școlarizare pe care ei ar trebui să o 
plătească. 

Evidențiem și faptul că studenții care ocupă, în urma înmatriculării, un 
loc cu taxă vor putea trece pe un loc bugetat (fără taxă) grație rezultatelor 



obținute pe parcursul școlarizării, chiar și în timpul primului an de 
studiu. Menționăm că lista studenților care ocupă un loc fără taxă se 
reface la începutul fiecărui an universitar, pe baza rezultatelor obținute 
în sesiunile de examene. 

Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava va organiza o nouă sesiune 
de admitere în luna septembrie, conform următorului calendar: 

Înscriere și interviu: 4-8 septembrie, pentru specializările unde există 
probe / 4-11 septembrie, (fără zilele de sâmbătă și duminică) pentru 
specializările unde nu există probe; 

Probe: 11 septembrie; 

Afişare rezultate: 12 septembrie; 

Depunere contestaţii: 13 septembrie, orele 8.00-12.00; 

Afişare rezultate după contestaţii: 13 septembrie; 

Înmatriculări/Confirmare loc (confirmarea locului prin depunerea 
actelor în original inclusiv pentru români de pretutindeni): 14 – 19 
septembrie; 

Afişare rezultate finale: 20 septembrie 

Informații legate de admiterea la USV, actualizate în timp real, pot fi 
accesate la adresa https://admitere.usv.ro/. 

- Rectorul USV, 
Valentin Popa, 
întâlnire cu 
președintele Franței, 
Emmanuel Macron, 
în marja 
Congresului 
Mondial al 
Alianțelor Franceze 
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- Congresul Mondial al Alianţelor Franceze, care a marcat împlinirea a 140 
de ani de la fondarea primei Alianţe Franceze, a avut loc la Paris în 
perioada 17-22 iulie. Peste 500 de reprezentanţi din toate colțurile lumii, 
inclusiv preşedinţi, directori și membri ai Consiliului de Administraţie, 
s-au adunat în capitala franceză pentru acest important eveniment al 
mişcării francofone. 

Ceremonia de deschidere a avut loc în data de 20 iulie, în sala UNESCO 
din Paris, iar în zilele de 21 şi 22 iulie s-au desfăşurat 16 ateliere tematice 
la sediul Alianţei Franceze din Paris și la sediul UNESCO. Aceste ateliere 
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23.07.23 
au abordat o gamă variată de subiecte, cum ar fi marca alianţei franceze, 
guvernanţă și viaţa asociaţiilor, pilotajul strategic și instituţional, 
echitate și diversitate, parteneriate și organizarea reţelelor la nivel local, 
schimbarea climatică, tranziţia numerică, patrimoniul cultural imaterial, 
sportul, media și modele economice. 

Edituri prestigioase precum Hachette FLE, PUG, Didier FLE, Maison des 
Langues, CLE International, servicii civice ca Serviciul Civic 
Internaţional OFQJ și La Guilde, precum și instituţii de formare ca 
Académie de Nice, TV5 Monde și Cité Internationale de la Langue 
Francaise, au contribuit la eveniment, oferind informaţii şi deschizând 
oportunități pentru noi proiecte şi colaborări în cadrul planului de 
calitate al Alianţelor Franceze. 

Ocazia a fost onorată de prezența președintelui Emmanuel Macron, care 
a primit reprezentanții Alianțelor Franceze din întreaga lume la Palatul 
Elysée în data de 21 iulie. În timpul întâlnirii, președintele Macron a adus 
mulțumiri pentru contribuția adusă limbii, culturii și civilizației franceze, 
precum și pentru angajamentele Alianțelor Franceze în promovarea 
valorilor universale. 

Pe lângă aspectele congresului, participanților li s-au oferit două zile de 
evenimente culturale, permițându-le să viziteze muzee și locuri 
reprezentative din frumoasa capitală a Franței. 

Din partea Alianţei Franceze din Suceava, au fost prezenţi profesor univ. 
dr. Sanda-Maria Ardeleanu, preşedinte de onoare AFS și Cavaler al 
Legiunii de Onoare, profesor univ. dr. ing. Valentin Popa, președintele 
AFS și membru al Ordinului Palmes Académiques în grad de Ofițer, 
precum și lector univ. dr. Mariana Şovea, director AFS. La întâlnirea cu 
președintele Emmanuel Macron de la Palatul Elysée, Alianţa Franceză 
din Suceava a fost reprezentată de președintele acesteia, Rectorul 
Universităţii „Ştefan cel Mare” din Suceava, profesor univ. dr. ing. 
Valentin Popa. 

Oana Nuțu Noi cadre didactice 
titulare la USV, 
printre care și trei 

obiectivdesuceava.ro 
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- Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava se pregătește pentru următorul 
an universitar, care va începe în octombrie, mărindu-și echipa de cadre 
didactice. Astfel, în urma celui mai recent concurs de ocupare a 
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posturilor didactice vacante au fost angajate 14 cadre didactice, și anume 
5 conferențiari, 4 șefi de lucrări, 3 asistenți, un lector și un cercetător 
științific. Au fost disponibile un total de 24 de posturi – 10 posturi de 
asistent universitar, 6 de conferențiar, 5 de șef de lucrări și 2 pentru 
lectori. 

Prorectorul USV Mihai Dimian a detaliat studiile și experiența noilor 
titulari ai universității: 

Şef lucrări dr. Paul Boarescu – medic specialist cardiolog, licenţă şi 
doctorat în medicină la UMF Cluj Napoca, unde a profesat şi ca asistent 
universitar; 

Şef lucrări dr. Alina Sînziana Melinte Popescu – medic primar în 
obstretică-ginecologie, licenţă şi doctorat în medicină la UMF Tg. Mureş; 

Şef lucrări dr. George Marian Melinte Popescu – medic specialist în 
gastroenterologie şi medicină de familie, licenţă în medicină militară şi 
doctorat în medicină la UMF Tg. Mureş, Manager Clinica Hereditas; 

Şef lucrări dr. Laura-Bianca Bilius – calculatoare, licenţă în Matematică- 
Informatică la Universitatea Al. I. Cuza Iaşi, doctorat în calculatoare la 
USV; 

Lector univ. dr. Sergiu-Lucian Raiu – sociologie, licenţă în Sociologie la 
Universitatea de Vest din Timişoara, doctorat în sociologie la 
Universitatea Babeş Bolyai (UBB) din Cluj Napoca, cadru didactic si 
cercetator asociat la UBB si Universitatea Lucian Blaga din Sibiu; 

Asistent univ.dr. Alina Ionescu Corbu – psihologie, licenţă şi doctorat la 
Universitatea Al. I. Cuza Iaşi, psiholog clinician. 

Iar noutatea acestui concurs a fost postul de cercetător științific în cadrul 
Institutului de Studii Avansate – Centrul integrat de cercetare, dezvoltare 
și inovare pentru Materiale Avansate, Nanotehnologii și Sisteme 
Distribuite de fabricație și control, în domeniul de cercetare Ligvistică 
computațională și digitalizare în științe umaniste, care a fost ocupat de 
dr. Cristina Bleorţu – cu licenţă în filologie la USV, doctorat în filologie 
la Universitatea din Oviedo (Spania), cercetător la Universitatea din 

radiotop.ro 

23.07.23 

ziareonline24.ro 

23.07.23 



Zurich (Elveţia) din 2018. 

Numirea pe post și acordarea titlului universitar aferent se fac începând 
cu semestrul I al anului universitar 2023-2024. 

Marin 
Gherman 

Cum au stabilit 
cercetătorii din 
Suceava care e cea 
mai veche biserică 
de lemn din țară, cu 
aparatură care se 
mai găsește doar la 
alte două 
laboratoare 
europene 

Citeşte întreaga 
ştire: Cum au stabilit 
cercetătorii din 
Suceava care e cea 
mai veche biserică 
de lemn din țară, cu 
aparatură care se 
mai găsește doar la 
alte două 
laboratoare 
europene 
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- În Suceava, în cadrul Universității „Ștefan cel Mare”, funcționează 
Laboratorul de Biometrie Forestieră, despre care cercetătorii spun că 
după infrastructura specializată este al treilea din Europa, după două 
institute, unul din Elveția și altul din Germania. Cătălin Roibu, 
coordonatorul laboratorului, a povestit pentru Libertatea cum au reușit, 
în 20 de ani, să ajungă de la un burghiu la aparatură de 1 milion de euro, 
cu care au stabilit cu certitudine care este cea mai veche biserică de lemn 
din țară. 

Istoria laboratorului aflat în județul cu cele mai multe păduri din 
România și dotat ca la carte din fonduri internaționale a început de la un 
burghiu rupt prin pădurile Bucovinei în 2005. „În laboratorul nostru 
aveam un burghiu Pressler mai vechi. El este folosit pentru a extrage 
țesut lemnos din interiorul unui arbore. În 2004 m-am apucat de 
doctorat, iar peste un an am rupt acest burghiu. Eram indispus. Ce fel de 
cercetare poți să mai faci? M-am mobilizat și pas cu pas am investit prin 
fonduri europene și de cercetare circa un milion de euro în laboratorul 
acesta. Am ajuns să avem la Suceava unul dintre primele trei laboratoare 
de acest gen din Europa”, povestește cercetătorul Cătălin Roibu, 
conferențiar în cadrul universității sucevene și coordonatorul 
laboratorului. 

Una dintre direcțiile principale de activitate a laboratorului este 
dendrocronologia, adică știința inelului anual. Fiecare arbore ne spune 
câte o poveste prin acest inel. „Noi chiar facem radiografii pe lemn, 
cercetăm anatomia lemnului în contextul schimbărilor climatice. 
Realizăm inventarieri în păduri, analizăm calitatea lemnului. În acest 
sens, avem un tomograf specializat în laboratorul nostru”, menționează 
Cătălin Roibu. 

Laboratorul în care lucrează ar fi imediat după ca standarde de cercetare 
după Institutul Federal de Cercetări WSL din Elveția și Helmholtz 
Zentrum din Potsdam, Germania. […] 
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Dan Pricope Parc tehnologic la 
CET după încheierea 
falimentului de la 
Termica 

obiectivdesuceava.ro 
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- Vânzarea în scopul dezafectării majorității activelor industriale de la SC 
Termica SA Suceava alimentează un mai vechi proiect al municipalității: 
un parc tehnologic. Primarul Ion Lungu a confirmat cele menționate în 
cuprinsul articolului din Obiectiv de Suceava referitor la achiziționarea 
bunurilor scoase la licitație pe la mijlocul lunii trecute de către două firme 
din Ilfov, ocazie cu care a lansat o estimare mai optimistă: procedura de 
faliment a SC Termica SA Suceava se termină în toamnă, motiv pentru 
care două proiecte ale Primăriei nu vor mai avea impedimente 
birocratice. 

„În luna septembrie estimăm să se închidă falimentul la Termica iar 
Primaria va avea în patrimoniu 155 ha teren unde vom dezolta un Parc 
Fotovoltaic și un Tehno Park pe fonduri europene împreună cu 
universitatea”, a precizat primarul Ion Lungu. 

 

Despre parcul fotovoltaic sunt alte discuții – unele prezentate în mass-
media – în vreme ce despre parcul tehnologic nu au mai fost de mult timp 
discuții sau dezbateri. Ambele proiecte sunt prezentate însă în cuprinsul 
documentului Strategia Integrată de Dezvoltare Urbană (SIDU) a zonei 
urbane funcționale (ZUF) Suceava. 

În ceea ce privește „Realizare parc fotovoltaic și reconversie funcțională 
a platformei de zgură – Termica”, bugetul estimativ (conform 
respectivului document) a fost de 11.000.000 euro. Cât privește proiectul 
intitulat „Tehno Park Bucovina – Centru suport pentru promovarea 
inovării. Facilitarea investițiilor tehnologice: TLC, IOT, automatizare, 
inteligență artificială”, bugetul estimativ este de 5.100.000 euro. Având 
însă în vedere că în urma elaborării unei documentații mai bine aplicate 
cu privire la parcul fotovoltaic a rezultat că suma necesară trece de dublul 
celei estimate în SIDU, nu este exclus ca în funcție de specificul cerințelor 
pentru un tehno-park, documentația la nivel de studiu de fezabilitate să 
aibă un deviz general cu o valoare cel puțin dublă. Desigur, rămâne de 
văzut în ce măsură este sau nu valabil. 

Prima dată când primarul Sucevei, Ion Lungu, a anunţat intenția oficială 
de a face un parc tehnologic în colaborare cu Universitatea Ștefan cel 
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Mare Suceava a fost cu doi ani în urmă, în primăvara anului 2021 edilul 
declarând că Primăria vrea să se asocieze cu USV şi Consiliul Județean 
Suceava pentru proiectul „Tehno Parc Bucovina – Parc industrial zona 
Termica”. Afirmațiile au fost făcute în contextul unei întâlniri cu rectorul 
Universităţii „Ştefan cel Mare” din Suceava, Valentin Popa şi cu 
reprezentanţii a 12 unităţi de învăţământ preuniversitar, liceal şi 
gimnazial, pentru pregătirea de proiecte pe fonduri europene finananţate 
prin Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) şi prin 
Programul Operaţional Regional (POR). Proiectul parcului tehnologic a 
fost avansat pe lângă cel de colaborare cu USV ca partener în realizarea 
proiectului „Campus universitar Moara” (la acea vreme se punea 
problema, ipotetic, de accesarea a unor fonduri în cadrul PNRR) și 
învăţământ dual, tehnic şi profesional. La acea dată, rpiamrul Ion Lungu 
spunea că tehno-parcul de la fostul CET al Sucevei reprezenta o investiţie 
despre care se considera că poate fi promovată Axa nr. 1 din cadrul POR 
– „O regiune mai competitivă, mai inovativă”, folosind şi clusterul de 
biotehnologie care a fost înfiinţat împreună cu USV şi Consiliul Judeţean. 

- OMD Bucovina a 
fost lansată oficial la 
Câmpulung 
Moldovenesc. 
Flutur: „Bucovina 
merită să fie vizitată 
de multă lume” 
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- Vineri, 21 iulie, a.c., în Municipiul Câmpulung Moldovenesc a fost lansată 
oficial Stațiunea Turistică Bucovina. 

Prezentarea noii stațiuni s-a făcut în cadrul primului Târg de Turism al 
Bucovinei la care sunt prezente cu standuri de prezentare a ofertei toate 
cele 25 de stațiuni turistice de interes național și local din județul 
Suceava. Lansarea Stațiunii Turistice Bucovina a coincis cu ediția de anul 
acesta a Festivalului Internațional de Folclor „Întâlniri Bucovinene”, la 
care participă 37 de formații din județul Suceava, dar și din Ucraina, 
Republica Moldova, Polonia și Ungaria. […] 

În cadrul standurilor de prezentare din centrul municipiului Câmpulung 
Moldovenesc participă și Direcția Silvică Suceava, Universitatea „Ștefan 
cel Mare” din Suceava și Arhiepiscopia Sucevei și Rădăuților. 
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